
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 17. 4. 2023 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková, Ph.D., doc. MUDr. Štěpán Havránek, Ph.D., 
Antonín Chochola 

Hosté: prof. MUDr. Martin Vokurka, CSc.; Ing. Tereza Fussgänger, MUDr. Martina Novotná, Ing. 
Dana Mesteková 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Návrh programu: 

1. Andrea Rashovska – určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 (5 minut) 

2. Andrea Rashovska – schválení programu zasedání (5 minut) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 minut) 

4. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Návrh nového fakultního člena vědecké rady (5 minut) 

5. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Návrh reakreditace doktorského SP Lékařská psychologie a 
psychopatologie (10 minut) 

6. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Návrh na rozšíření doktorského SP Nutriční a metabolické vědy (10 
minut) 

7. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Výsledek hospodaření fakulty za rok 2022 (15 minut) 

8. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Rozdělení financí programů Cooperatio v r. 2023 (15 minut) 

9. Zprávy z komisí 

a. MUDr. M. Vejražka, Ph.D. – Zpráva legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

b. M. Škandera – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

c. M. Višňa – Informace z jednání ekonomické komise (5 minut) 

10. Různé (10 min) 

Místopředsedkyně Akademického senátu 1. LF UK, zahájila zasedání v 16:07 hodin a přivítala přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

A. Rashovska vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili se doc. MUDr. 
Vilém Danzig, Ph.D. a Martin Višňa. 

AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu. 
27: 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

A. Rashovska požádala přítomné o souhlas s návrhem programu zasedání, který byl všem zaslán v 
průběhu minulého týdne. Žádný ze senátorů se nevyslovil proti návrhu programu. 

AS 1. LF UK schvaluje program zasedání AS v předloženém znění. 
27 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 



Pan děkan informoval přítomné o aktuálním dění na 1. LF: 

• Hlavní body z výjezdního zasedání KD ve dnech 13. až 14. dubna 2023 

• Výuka – příprava profilu absolvent; další rozvoj simulační výuky; přístup do NIS; soft skills; další 
propojování teoretických a klinických předmětů; podpora vzdělávání pedagogických 
pracovníků. 

• Kampus Albertov – v 2. polovině dubna 2023 – vyhlášení VZ na zhotovitele – cca 6 měsíců; 
kolaudace – zatím dle NPO – v r. 2026. Odhadované náklady: 4.565 mil. Kč (z toho budova 3,43 
mld., vybavení 0,93 mld., ostatní činnost 0,2 mld.); spoluúčast UK 527 mil. Kč; dělení 
spoluúčasti mezi fakulty – podle vědeckých ploch – 52 % PřF, 36 % 1.LF, 12 % MFF – podíl 1. LF 
– cca 190 mil. Kč. 

• SIM centrum – strategické pro rozvoj výuky i kompetitivnosti fakulty; nezbytné i pro prokázání 
kompetencí a profilů absolventů; Projekt, připravuje se stavební povolení. Fakulta by měla 
hledat zdroje pro financování dříve, než je možnost získat peníze ze státní dotace  

• Cooperatio 2023 – 177,9 mil Kč (včetně režií) – prostředky vyšší celkově než v roce 2022 (171,5 
mil); Dělení na pracoviště (90 % stabilizace, 10 % motivace); Dělení dle Q1 (D1) publikací: 2019-
2021; Strategické priority (7 %): vklady fakulty do Primusů a dalších projektů, podpora 
pracovišť bez dosud přidělených prostředků, rezerva pro DPH (NPO). 

• Ekonomika fakulty – Příjmy – od státu (státní rozpočet, MŠMT, příspěvek na P na výuku 

všeobecného lékařství) a od UK – schvaluje AS UK jako Principy a Rozpis. V roce 2023 máme 

přibližně stejně jako v r. 2020 - cca 430 miliónů Kč v tzv. vzdělávací části příspěvku 

• Představena nová organizační struktura děkanátu. 

Místopředsedkyně senátu otevřela rozpravu k výše uvedenému sdělení pana děkana. Do diskuse se 
nikdo nepřihlásil. 

4. Návrh nového fakultního člena vědecké rady 1. LF (písemný podkladový materiál zaslán 
s pozvánkou) 

Do diskuse k tomuto bodu se nikdo nepřihlásil. 

Akademický senát 1. LF UK schvaluje návrh předložený děkanem fakulty jmenovat do funkce člena 
Vědecké rady 1. LF UK fakultního člena prof. MUDr. Jiřího Rabocha, DrSc., Psychiatrická klinika 1. 
LF UK a VFN v Praze s účinností od 18. 4. 2023. 

27 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

 

5. Návrh reakreditace doktorského SP Lékařská psychologie a psychopatologie (písemný podkladový 
materiál zaslán s pozvánkou) 

Děkan fakulty předkládá Akademickému senátu 1. LF UK ve smyslu § 27 odst. 2 písm. a) a § 78 a 

násl. zák. č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, v platném znění, k vyjádření žádost o opětovné 

udělení oprávnění uskutečňovat SP v rámci institucionální akreditace pro oblast nebo oblasti 

vzdělávání doktorskému studijnímu programu Lékařská psychologie a psychopatologie. Výuka bude 

probíhat v ČJ i AJ v prezenční a kombinované formě studia. Garantem oboru bude prof. PhDr. et 

PhDr. Radek Ptáček, Ph.D. 

Místopředsedkyně AS A. Rashovska vyzvala přítomné k diskusi k předložené žádosti. Do diskuse se 

nikdo nepřihlásil. 



Dále vyzvala zástupce předsedy studijní komise M. Škanderu, aby se vyjádřil k tomuto bodu. 

Přítomným bylo oznámeno, že studijní komise projednala předloženou žádost na svém zasedání a 

doporučuje ji schválit. 

Akademický senát 1. LF UK projednal žádost o opětovné udělení oprávnění uskutečňovat 

doktorský studijní program Lékařská psychologie a psychopatologie v rámci institucionální 

akreditace pro oblast nebo oblasti vzdělávání na 1. LF UK a souhlasí s předložením žádostí VR 1. 

LF a rektorce UK k dalšímu řízení. 

27 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 
 

6. Návrh na rozšíření doktorského SP Nutriční a metabolické vědy (písemný podkladový materiál 
zaslán s pozvánkou) 

AS byla děkanem předložena Žádost o rozšíření oprávnění uskutečňovat doktorský studijní program 

Nutriční a metabolické vědy pro oblast nebo oblasti vzdělávání na 1. LF a 3.LF, přičemž hlavní 

fakultou zůstává 1. LF. Výuka bude probíhat v ČJ i AJ v prezenční i kombinované formě studia. 

Garantem oboru bude doc. MUDr. Lukáš Zlatohlávek, Ph.D. 

Místopředsedkyně AS vyzvala přítomné k diskusi i k této žádosti. Do diskuse se opět nikdo 
nepřihlásil. 

Opět byl vyzván zástupce předsedy studijní komise M. Škandera, aby se vyjádřil k předloženému 
bodu. Přítomným bylo oznámeno, že studijní komise projednala tento bod na svém zasedání  
a doporučuje jej schválit. 

Akademický senát 1. LF UK projednal žádost o rozšíření oprávnění uskutečňovat doktorský studijní 

program Nutriční a metabolické vědy pro oblast nebo oblasti vzdělávání a souhlasí s předložením 

žádosti VR 1. LF a rektorce UK k dalšímu řízení. 

27 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

7. Výsledek hospodaření fakulty za rok 2022 (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Součástí předloženého návrhu byly pro účely schvalování na 1. lékařské fakultě předloženy 
materiály: 
1. Výkaz zisků a ztrát vnitro za rok 2022 
2. Čerpání rozpočtu 01az12_2022_AS 
 
Pan děkan předal slovo Ing. Daně Mestekové, vedoucí hospodářského oddělení, která seznámila 
přítomné se stavem hospodaření za r. 2022 a konstatovala, že fakulta je v dobré kondici. 

A. Rashovska vyzvala předsedu ekonomické komise M. Višňu, aby se vyjádřil k tomuto bodu. 

Přítomným bylo oznámeno, že ekonomická komise projednala tento bod na svém zasedání  

a doporučuje jej schválit. 

AS 1. LF UK vyjadřuje souhlas s předloženým výsledkem hospodaření fakultního rozpočtu za r. 
2022 

27 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

8. Rozdělení financí programů Cooperatio v r. 2023 (písemný podkladový materiál zaslán 
s pozvánkou) 

16:56 hod. odchod William Lytle 



Předpokládaná částka, kterou Akademický senát Univerzity Karlovy schválí a bude přidělena na 

program Cooperatio je ve výši 177. 900. 824 Kč. 

Pokud by během schvalování na UK došlo ke změně, bude použita pro finální výpočet částka nová. 

Nicméně sumy či podíly, které jsou v tabulce uvedeny zažlucené, by se neměnily, jen by se výsledně 

změnila konkrétní vypočtená částka. 

V souladu se Zásadami programu Cooperatio je navrhováno následující dělení: 

Částka k rozdělení 177 900 824,00 Kč 
 

investiční prostředky 10 000 000,00 Kč 
 

pro výpočet režie 167 900 824,00 Kč 
 

režijní prostředky 33 580 164,80 Kč 20 % 

k rozdělení 144 320 659,20 Kč 
 

   

strategické priority 12 453 057,68 Kč 7 %    

k rozdělení 131 867 601,52 Kč 73 %    

stabilizační složka 118 680 841,37 Kč 90 % 

motivační složka 13 186 760,15 Kč 10 % 

V souladu se Zásadami programu je navrhováno v letošním roce zvýšení strategických priorit 
z loňských 5 % na letošních 7 %. Toto zvýšení se nepromítne záporně do prostředků, které budou 
rozdělovány mezi jednotlivé vědní oblasti. V loňském roce byla rozdělována na vědní oblasti částka 
ve výši 128.639.229,75 Kč, v letošním roce pak 131.867.601,52 Kč. 

Stabilizační složka je poskytnuta těm pracovištím, která v loňském roce získala podporu v rámci 
programu Cooperatio. Při výpočtu přidělené částky bude stanoven podíl na celku a tímto podílem 
bude přidělena částka pracovišti, která je zaokrouhlena na stovky dolů. 

Motivační složka je poskytnuta všem nákladovým střediskům, která v letech 2019 až 2021 měla 
autorské publikace (první, poslední, korespondující autor) v časopisech Q1. Fakulta má celkový 
bodový publikační výkon ve výši 1.077,46 bodů. Cena jednoho bodu je pak 12 239 Kč, přidělená 
částka je pak součin bodového zisku každého pracoviště a ceny za jeden bod opět zaokrouhlené na 
stovky dolů.  

Rozdělení finančních prostředků na jednotlivé oblasti a obory bude předloženo až po rozdělení 
částek přednosty daných pracovišť. 

A. Rashovska vyzvala předsedu ekonomické komise M. Višňu, aby se vyjádřil k tomuto bodu. 

Přítomným bylo oznámeno, že ekonomická komise projednala tento bod na svém zasedání  

a doporučuje jej schválit. 

Akademický senát 1. LF UK schvaluje základní způsob rozdělení programu Cooperatio pro r. 2023. 

26 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

9. Zprávy ze zasedání komisí (bez písemného podkladového materiálu) 

a) Předseda legislativní komise MUDr. M. Vejražka, Ph.D. informoval, že komise se k jednání 
nesešla. 

17:06 hod. odchod MUDr. Otakar Raška, Ph.D. 



b) M. Škandera – zástupce za studijní komisi informoval přítomné o následujících bodech: 

• Vyjádření k dopisu prof. MUDr. Davida Pokorného, CSc. z I. Ortopedické kliniky 1. LF UK, 
FN Motol týkající se hodnocení výuky studenty; 

• Prezentace 1. LF na středních školách – pokračuje; 

• Podpora vzdělávání pedagogických pracovníků 

• Diskuse o psychologické péči o studenty 

• Příprava kvalitních přednášek v anglickém jazyku pro anglickou paralelku 

c)  předseda ekonomické komise M. Višňa informoval, že komise se sešla a zabývala se 
projednávanými body č. 7 a 8 

A. Rashovska vyzvala přítomné, zda mají dotazy k jednotlivým bodům týkajících se zasedání komisí. 
Nikdo se do rozpravy nepřihlásil. 

10. Různé (bez písemného podkladového materiálu) 

Proběhla debata týkající se vybudování Centra medicínských simulací (SIM centrum) a s tím 
související zefektivnění výuky. Využití simulátorů při pregraduální i postgraduální přípravě lékařů 
se v současné době stalo standardem na všech renomovaných univerzitách. Fakulta proto 
považuje vybudování centra za strategicky důležité. 

 
Příští řádné jednání AS se bude konat dne 15. 5. 2023 od 16:00 hodin, písemné podkladové materiály 
pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. Koziar Vašákové do 5. 5. 2023 a návrhy k 
projednání AS 1. LF včetně podkladových materiálů nejpozději do 8. 5. 2023 

Zasedání bylo ukončeno v 17:25 hodin. 

 

Zapsala: Jana Kolářová 

 

Andrea Rashovska 
místopředsedkyně AS 1. LF 


